图书馆杂志 TUSHUGUAN ZAZHI

返回首页 | 联系我们 | 网站地图

最新信息 刊物概况 新刊先睹 下期要目 过刊查询

录用文稿



首页 - 过刊查询



网络编辑管理系统





专业学术



网络图林

沪ICP备05018142

按利用功能分类组织文献检索教学内容

张光云 (山东科技大学图书馆 271019) 姚敏 (山东科技大学图书馆 271019)

文 摘 按利用功能组织教学内容是文献检索课教学改革的尝试。 其中,现代信息技术的利用应该体现检索、编辑和通信功能为主,娱乐功能为辅的原

则。教学目标重在提高信息利用技能的同时,更注重现代信息的兴利避

害,科学利用。

关键字 文献检索 利用功能 教学

Arrangement of Contents of Document Retrieval
CoursesAccording to Their Utilization Functions
ZHANG Guang-yun (Shandong University of Science and Technology Library,
Taian, 271 019)

 $\rm YAO~Min$ (Shandong University of Science and Technology Library, Taian, 271 $\,$ 019)

Abstract: An attempt was made to arrange contents of document re trieval courses according to their utilization functions.

To apply modern inform ation technology, librarians should resort mainly to the search, edit and commun ication functions supplemented by the recreation function. The

functions supplemented by the recreation function. The author argues that the teaching goal of the courses be to improve students' ability of information access, and, at the same time, to lay stress on scientific access to

 $informati\ on\ resources.$

Keywords: Document retrieval, Utilization function, Teaching

2004~2005 上海图书馆上海科学技术情报研究所 版权所有